
ZÁPIS č. 13/1999 (92)  
 z jednání Akademického senátu VUT ze dne 29. června 1999 
konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 

 
Přítomni:   viz presenční listina (celkem 20 senátorů) 

Omluveni:   Lhotáková/FA, Lukášková/FA, Friedl/FCH, Novotný/FaVU,  
Balátě/FT, Hoffmann/FT, Zubalíková/FaME 

Hosté:    rektor Vavřín, kvestor Černý, prorektor Dub 
 
PROGRAM: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Informace o postupu jednání s FaVU 
3. Informace o stavu jednání ke zřízení Zlínské univerzity 
4. Další informace rektora Vavřína 
5. Projednání žádostí o odprodej nemovitého majetku a žádosti  o zřízení věcného břemene 
6. Schválení zásad pro přijetí volebních a jednacích řádů AS fakult 
7. Vnitřní předpisy fakult 

!"Statut FP 
!"Statut FA 

8. Různé 
9. Vyhlášení voleb do AS VUT 
 
Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
Ing. Zmrzlý připomněl vyjádření Ing. Kozáka k připomínkám Prof. Hlavenky, uvedeným 
v zápise z minulého zasedání. Ing. Kozák rozeslal svoje vyjádření všem senátorům E-mailem 
dne 24. června 1999,  bude přílohou zápisu z dnešního zasedání AS VUT.  

Další připomínky k zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny. Program AS VUT byl doplněn 
o vyhlášení voleb do AS VUT (viz bod 9).  

Z jednání se omluvil Prof. Melcher.        (19) 
 
Ad 2) Informace o postupu jednání s FaVU 
Rektor Vavřín seznámil senátory s dopisem děkana FaVU ze dne 22. 6. 1999, ve kterém Doc. 
Ruller reagoval na některá ustanovení článků dohody, podepsané na minulém zasedání AS VUT 
rektorem a děkanem FaVU. Rektor Vavřín k jednotlivým návrhům děkana Rullera přednesl svo-
je stanovisko. Návrh na jmenování vedoucích ústavů je zmatečný vzhledem k podané výpovědi 
ak. malíře Pavla Luffera a navrhovaná struktura ateliérů neodpovídá odst. 1 dohody. Předložená 
personální struktura a plán mezd na II. pololetí nejsou přijatelné. Děkan nereaguje na veškerá 
předchozí upozornění a připomínky a jeho návrhy neřeší ekonomický problém fakulty. Dle ex-
pertízy kvestora existuje reálné překročení rozpočtu FaVU asi o 2 mil. Kč. Je otázkou, kde VUT 
vezme finance na uhrazení dluhů FaVU. 
Dále rektor informoval senátory o svém návrhu Rozhodnutí rektora č. 9/1999, zpracovaném na 
základě čl. III/1 dohody mezi děkanem FaVU a rektorem VUT. Tímto rozhodnutím rektor vyhla-
šuje v souladu s čl. 31, odst. 1c) Statutu VUT v Brně hodnocení FaVU. Požadavek na toto hod-
nocení byl poprvé vysloven na schůzce s komisí expertů dne 29. dubna 1999. Originál Rozhod-
nutí rektora č. 9/1999 bude přílohou zápisu z dnešního zasedání AS VUT. 

DISKUSE: 
Doc. Münsterová se dotázala rektora, zda v obou hodnotitelských skupinách, jejichž zastoupení 
rektor jmenuje, budou i zástupci VUT?  
Rektor odpověděl, že zde budou význační pracovníci jiných vysokých škol, za VUT nebude ni-
kdo. Dále sdělil, že původní záměr byl požádat renomovanou firmu o audit ekonomiky na FaVU, 
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dospěl však k závěru, že je třeba hlavně zhodnotit, jestli FaVU vynakládá svoje finanční pro-
středky ekonomicky a efektivně vzhledem poslání fakulty v rámci VUT, což audit neřeší.  
Doc. Münsterová upozornila na časovou stránku, neboť všechny výsledky hodnocení budou 
k dispozici pozdě, tj. až v období změn (volba nového senátu, nového rektora). 
Rektor Vavřín odpověděl, že na minulém zasedání byl předložen členům AS VUT jeho návrh  na 
odvolání děkana FaVU z funkce a rektor předpokládá, že tato otázka je stále otevřena. První ter-
mín, kdy se AS VUT k tomuto návrhu může vyjádřit je, dle rozhodnutí AS na minulém zasedání, 
možný dnes. Pokud se k návrhu nevyjádří senátoři dnes, mohou tak učinit na příštím zasedání. 
Vyhlášení hodnocení FaVU nezakládá žádným způsobem ochranu děkana FaVU proti porušení 
dohody.  
Prof. Hlavenka se domnívá, že zatím je příliš krátká doba na to, aby mohlo být posouzeno, zda je 
dohoda plněna, nebo nikoliv. Vedení VUT má určité nástroje řízení k plnění dohody, je třeba, 
aby těchto nástrojů využilo. 
Doc. Glosová vznesla námitku proti anonymitě členů hodnotitelských komisí. Aby mohla být 
práce FaVU zhodnocena, není možné ji vidět pouze na fotografiích, je třeba, aby hodnotitelé 
navštívili FaVU osobně. Rektor odpověděl, pokud budou hodnotitelé chtít, mohou vystoupit 
z anonymity. 
Ing. Zmrzlý sdělil, že Doc. Rullerovi končí pracovní smlouva k 30. 6. 1999 a je otázkou, na jak 
dlouhou dobu má být prodloužena. 
Připomínka Prof. Němečka se týkala vyhlášení hodnocení FaVU. Bude rektor postupovat stej-
ným způsobem i při hodnocení jiných fakult? Nevytváří se tím precedens? Dále se Prof. Něme-
ček vyjádřil k anonymním jmenováním hodnotitelů – jestliže je někdo expert, pak je silnou 
osobností a má velkou autoritu, nemusí proto stát v anonymitě.  
Rektor Vavřín sdělil, že ve Statutu VUT jsou uvedeny 3 body, na základě kterých rektor může 
vyhlásit hodnocení fakult, jedním z nich je, jestliže vzniknou mimořádné podmínky, což se 
v případě FaVU stalo. 
Prof. Hlavenka požádal zástupce FaVU, aby se vyjádřili. 
Doc. Kříž vyslovil politování nad tím, že zástupci FaVU v AS VUT neparticipují v senátu Fa-
VU, nemohou proto vyjádřit názor AS FaVU, ani k tomu nebyli vyzváni.  
Rektor Vavřín sdělil, že na FaVU je velmi málo lidí, kteří jsou ochotni se angažovat ve věcech 
fakulty i školy. Na FaVU je situace presentována tak, že největším nepřítelem fakulty je rektor, 
rektorát, Vědecká rada VUT a nyní již i  AS VUT. Velmi snadno se zde (ať již úmyslně či neú-
myslně) podařilo vytvořit představu, že když Doc. Ruller nebude děkanem, dojde k zániku fakul-
ty, což není pravda. Řadu měsíců běžela činnost této fakulty pod správou zastupujícího děkana a 
běžela dobře. Vedení VUT nechce autoritativně zasahovat do uměleckých a tvořivých činností 
FaVU, pouze chce mít tuto fakultu finančně a oborově vyrovnanou. 
Doc. Münsterová (vzhledem k tomu, že evaluace bude probíhat v delším časovém období) na-
vrhla řešit operativním sledováním plnění dohody, personalistickými opatřeními, atd. Akade-
mická obec by si asi měla položit otázku, zda fakulta pod vedením děkana Rullera spíše získává, 
nebo ztrácí. Existence fakulty nemůže být přece garantována pouze jednou osobou. Zároveň se 
domnívá, že vynaložený čas i síly všech, kteří se situací na FaVU zabývají, jsou nepřiměřené, 
neboť situace se bez výrazného pokroku, tím nebo oním směrem, vleče již velmi dlouho.  
Tomáš Tuč sdělil, že studenti na FaVU se obávají toho, že jestliže bude odvlán děkan Ruller 
z funkce, bude FaVU transformována na ústav. Rektor Vavřín sdělil, že tato domněnka nemá 
smysl, odporuje zákonu. Fakulta může být zrušena pouze rozhodnutím Akademického senátu 
VUT. 
Doc. Münsterová připomněla, že AS VUT se již mnohokrát  vyjádřil a usnesl, že chce ponechat 
FaVU jako součást VUT. Fakulta je v zajetí mylných představ, které neodpovídají skutečnostem. 
Tomáš Tuč navrhl, aby byla svolána akademická obec FaVU a tato skutečnost byla studentům 
rektorem vysvětlena. Rektor Vavřín sdělil, že první krok bude učiněn ve čtvrtek 1. července 
1999, kdy se uskuteční v zasedací místnosti rektorátu schůzka vedení VUT, děkanů fakult a ve-
doucích ústavů ateliérů a kabinetů FaVU, včetně pedagogických zaměstnanců FaVU, zaměstna-
ných na plný pracovní úvazek.  
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Dále senátoři diskutovali o dalším postupu jednání AS VUT. Rektor Vavřín vznesl dotaz, zda se 
domnívají, že děkan Ruller ve svém dopise ze dne 22. 6. 1999 porušil uzavřenou dohodu.  

Studentka Marie Kubíčková odešla na zkoušku.      (18) 
Ing. Zmrzlý konstatoval, že AS VUT je na dnešním zasedání usnášeníschopný a vznesl dotaz, 
zda senátoři chtějí vyjádřit svůj názor k návrhu rektora na odvolání děkana FaVU již dnes, nebo 
na svém příštím zasedání po prázdninách dne 31. srpna 1999.  

Vrátil se Prof. Melcher.         (19)  
Doc. Münsterová připomněla, že AS VUT vždy zvažoval a podporoval kroky, prospěšné pro 
VUT. Navrhla vyčkat do příštího zasedání AS VUT dne 31. srpna, aby byla ponechána dvoumě-
síční doba na zhodnocení plnění uzavřené dohody. Nic nebrání rektoru Vavřínovi, aby upozornil 
děkana Rullera, pokud se nebude řídit podepsaným návrhem dohody, bude hodnoceno AS VUT 
negativně. Na příštím zasedání AS VUT rektor Vavřín podá informace a v případě, že děkan 
FaVU nedodrží dohodu, AS k tomu zaujme stanovisko. K prodloužení pracovní smlouvy Doc. 
Rullera se otázala, zda by senát nemohl doporučit opatrný postup při prodlužování pracovní 
smlouvy.  
Mgr. Božek upozornil na to, že je třeba uvážit, že pracovní smlouva je něco jiného, než jmeno-
vání děkanem a tyto dvě věci by se neměly spojovat. Dále sdělil,  že k odvolání děkana FaVU 
z funkce je třeba souhlas obou stran – fakultního i celoškolského senátu. Doporučil rektorovi, 
aby se paralelně s návrhem na odvolání děkana FaVU, který předložil AS VUT, obrátil i na AS 
FaVU.  

Na závěr proběhla diskuse k formulaci usnesení AS VUT o informaci rektora k plnění dohody.  
 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT vzal na vědomí informaci rektora Vavřína o stavu plnění dohody uza-
vřené mezi rektorem a děkanem FaVU a rozhodl se vyhodnotit plnění této dohody na svém příš-
tím zasedání dne 31. srpna 1999. Současně doporučil rektorovi, aby v zájmu řízení FaVU dle 
dohody použil všech svých prostředků v oblasti ekonomické i personální. 
Kdo souhlasí s tímto návrhem usnesení? 
Pro – 17 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
Proti – 0 hlasů 
Návrh usnesení byl schválen. 

UAS 1  
Akademický senát VUT vzal na vědomí informaci rektora Vavřína o stavu plnění dohody uza-
vřené mezi rektorem a děkanem FaVU a rozhodl se vyhodnotit plnění této dohody na svém příš-
tím zasedání dne 31. srpna 1999. Současně doporučuje rektorovi, aby v zájmu řízení FaVU dle 
dohody použil všech svých prostředků v oblasti ekonomické i personální. 
 
Ad 3) Informace o stavu jednání ke zřízení Zlínské univerzity 
Rektor informoval o své návštěvě ministra Zemana, které se zúčastnili také prorektor Sáha 
a děkani Zlínských fakult. Na této schůzce byla ministru Zemanovi předána Důvodová zpráva 
k záměru vytvoření univerzitní veřejné vysoké školy ve Zlíně. Tato zpráva je uložena v jednom 
vyhotovení na sekretariátě AS VUT k dispozici všem senátorům. Náměstek ministra Doc. Průša 
byl ministrem pověřen, aby zahájil přípravu zákona o zřízení této vysoké školy. Současně byli 
vyzváni senátoři a poslanci, aby zahájili neformální jednání v Poslanecké sněmovně, v senátu již 
tak bylo učiněno. Prorektor Sáha a rektor Vavřín byli pověřeni dosáhnout uskutečnění zasedání 
školského výboru Parlamentu ve Zlíně, kde by se výbor na místě přesvědčil o situaci ve Zlíně. 
Časový horizont: Předpokládá se, že do Parlamentu by mohl zákon přijít na podzim roku 2000, 
nejpozději na jaře roku 2001 by mohlo dojít ke zřízení univerzity. 
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Ad 4) Další informace rektora Vavřína 
!"Rektor informoval o tvorbě rozpočtu vysokých škol na rok 2000. Dle informace ministra 

Zemana byla předložena 1 ze tří zpracovaných variant rozpočtu, která předpokládá navýšení 
rozpočtu. 

!"Příspěvek financí na vědu na VŠ Rada vlády pro vědu a výzkum projednávala minulý týden 
v pondělí. Je téměř rozhodnuto navýšení rozpočtu AV ČR o 18 %. Doc. Münsterová sdělila, 
že dle informace ze zasedání RVŠ se AV ČR snaží zdůvodnit, že bude provádět také apliko-
vaný výzkum. Pokud jde o finance na VŠ – existuje snaha stále více financí orientovat na 
dlouhodobé záměry a ubírat finance na záměry institucionální.  

Ing. Kozák popřál jménem AS VUT rektoru Vavřínovi vše nejlepší k jeho dnešním jmeninám. 
Rektor na závěr své účasti na zasedání AS poděkoval senátorům a popřál jim hezké prožití 
prázdnin. 
 
Ad 5) Projednání žádostí o odprodej nemovitého majetku  
         a žádosti  o zřízení věcného břemene 
Kvestor Černý informoval senátory o zasedání Správní rady, které se uskutečnilo dne 28. června.  
Byly zde projednány návrhy, předložené AS VUT na minulém zasedání. AS VUT má právo vy-
jádřit se k předloženým návrhům před projednáním ve Správní radě a přijmout k nim doporuče-
ní. Vzhledem k termínu jednání před zasedáním AS VUT přijala Správní rada k těmto návrhům 
svoje stanovisko jako první a byla informována o nutnosti projednání v AS VUT a možnosti při-
jetí doporučení k těmto návrhům. 
Předložené žádosti o odprodej nemovitého majetku byly zúženy na body 3) a 4). 
 
#"Bod 4) BRKO, a.s., Renneská 1a, 657 68  Brno 
Vzhledem ke komplikované situaci nebude možné do termínu požadovaného Magistrátem m. 
Brna celou záležitost dořešit. Správní rada zaujala k návrhu následující stanovisko: 
1) Souhlasí s tím, aby byla uzavřena nájemní smlouva s Technologickým parkem Brno s tím, že 

je si vědoma toho, že budou na těchto pozemcích provedeny nevratné změny. 
2) Souhlasí s tím, aby zároveň s nájemní smlouvou byla řešena smlouva o prodeji - transakce za 

cenu ve výši 290 až 550,- Kč/ m2 (což je cena podstatně nižší, než cena tržní, která je v okolí 
prokazatelně zjištěna). 

Kvestor upozornil na to, že Správní rada vzhledem k naléhavosti řešení a v návaznosti na roz-
hodnutí Magistrátu m. Brna doporučila výše uvedené rozpětí ceny. Pokud AS VUT doporučí jiné 
řešení, Správní rada s ním nevyslovila svůj souhlas. Dle doporučení Správní rady bude znalecký 
posudek zpracován Ústavem soudního inženýrství VUT.  
Mgr. Božek sdělil, že výkup pozemků je velmi naléhavý. Dle jeho informací pro stejnou stavbu 
se v této lokalitě vykupují pozemky za cenu 800 až 900,- Kč/m2. Naprosto nesouhlasí s cenou 
550,- Kč. 
Prof. Hlavenka sdělil, že před dnešním zasedáním AS VUT navštívil kvestora Černého 
a prostudoval si kompletní materiály. Zároveň by chtěl senátory informovat, že VUT již obdrželo 
dekret na svůj majetek. Registrace majetku potrvá delší dobu, ale platnost dekretu již nebude 
měněna. AS VUT se při schválení rozpočtu vyjádřil pro odprodej nebo pronájem nepotřebného 
majetku, ne však za každou cenu. Nyní je čas znovu požádat prorektora Hobsta, aby vypracoval 
strategii užití jednotlivých pozemků a budov, které VUT vlastní, tj. mít základní dokument, pod-
le kterého bude cílevědomě postupováno. 
Kvestor Černý sdělil, že na včerejším zasedání Správní rady prezentoval prorektor Hobst materi-
ál, který rozděluje pozemky a budovy do různých kategorií podle druhu využití. Tento materiál 
bude dále optimalizován.  
Prof. Hlavenka sdělil, že k návrhu na odprodej pozemků v blízkosti Technologického parku je 
v materiále navržena kupní cena 700,- Kč/m2. Původně navrhovaná cena právního odboru rekto-
rátu činila až 850,- Kč/m2, Cenová mapa Magistrátu m. Brna uvádí až 1 200,- Kč/m2. Domnívá 
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se, že v souladu s výše uvedeným vyjádřením Mgr. Božka by měl AS VUT navrhnout hranici 
800 - 850,- Kč/m2 s tím, že se domnívá, že toto doporučení neporušení vyjádření Správní rady. 
Kvestor Černý sdělil, že jednání Správní rady neprobíhalo tímto způsobem. 
Mgr. Božek sdělil, že Zastupitelstvo m. Brna schválilo odprodej pozemků od VUT za 290,- 
Kč/m2, v případě odprodeje jiným vlastníkům obdrželi tito vlastníci až 900,- Kč/m2. Nevidí proto 
důvod, proč by VUT nemohlo odprodat tyto pozemky za stejnou cenu. 
Po diskusi AS VUT podal tento návrh na usnesení: 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT doporučuje, aby probíhalo jednání o odprodeji pozemků v k. ú. Královo 
Pole (u Technoparku Brno) dále s tím, aby bylo dosaženo ceny obvyklé v této lokalitě, tj. 850,- 
Kč/m2. Současně pověřuje kvestora Černého k tomu, aby uzavřel nájemní smlouvu, ve které bu-
de jasně specifikováno, do jaké doby a za jakou cenu bude prodej proveden.  
Hlasování:  
Pro – 19 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Návrh byl schválen.  

UAS 2 
Akademický senát VUT doporučuje, aby probíhalo jednání o odprodeji pozemků v k. ú. Královo 
Pole (u Technoparku Brno) dále s tím, aby bylo dosaženo ceny obvyklé v této lokalitě, tj. 850,- 
Kč/m2. Současně pověřuje kvestora Černého k tomu, aby uzavřel nájemní smlouvu, ve které bu-
de jasně specifikováno, do jaké doby a za jakou cenu bude prodej proveden.  

Odešli Prof. Melcher a Tomáš Tuč.        (17) 
 
#"Bod 3) A-AUSTERLITZ, a.s. Táborského nábř. 3, Brno (Vídeňská 2) 
Správní rada principielně schválila předložený návrh odprodeje pozemku a budovy, doporučila 
další jednání s firmou s tím, aby bylo dosaženo navýšení ceny na úroveň 5 mil. Kč.  
Doc. Glosová vznesla dotaz na termín předpokládaného prodeje a zda bude zajištěna pro FA 
možnost jiného stravování (na jmenovaném pozemku je dosud zařízení SKM, ve kterém se stra-
vují někteří pracovníci FA). Kvestor odpověděl, že bude trvat několik měsíců, než bude transak-
ce provedena. Informoval, že na dnešní poradě s tajemníky fakult bude projednán harmonogram 
řešení stravování na FA s ředitelem SKM Grulichem. Po diskusi byl podán návrh na usnesení: 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT doporučuje předložený návrh odprodeje pozemku a budovy na ul. Ví-
deňské firmě AUSTERLITZ, a.s. s tím, že cena bude navýšena minimálně na 6 mil. Kč.  
Hlasování:  
Pro – 16 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
Proti – 0 hlasů.  

UAS 3 
Akademický senát VUT doporučil předložený návrh odprodeje pozemku a budovy na ul. Vídeň-
ské firmě AUSTERLITZ, a.s. s tím, že cena bude navýšena minimálně na 6 mil. Kč.  
 
Kvestor dále konstatoval, že další návrhy na odprodej (bod 1) Firma Čechura - Studený a bod 2) 
Firma Cvrkspol 96)  stahuje z programu a pokud budou návrhy předloženy, budou přepracovány.  
Žádost o zřízení věcného břemene (viz příloha zápisu z minulého zasedání č. 7) byla zcela staže-
na z programu 
 
Na závěr kvestor předal členům AS VUT dodatečně v 15ti vyhotoveních Analýzu hospodaření 
VUT za rok 1998, I. a II. díl (příloha č. 5 k zápisu z minulého zasedání). V jednom vyhotovení je 
materiál uložen na sekretariátě AS VUT.  
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Kvestor popřál všem senátorům hezké prázdniny a rozloučil se. 
 
Ad 6) Schválení zásad pro přijetí volebních a jednacích řádů AS fakult 
Ing. Zmrzlý požádal senátory o vyjádření k výše uvedenému materiálu, který obdrželi jako přílo-
hu k zápisu z minulého zasedání AS VUT. Po krátké diskusi vznesl Ing. Zmrzlý dotaz, zda sená-
toři souhlasí s tím, že tento materiál byl rozeslán předsedům AS VUT jako doporučení k volbám 
do akademických senátů fakult? 
Hlasování: 
Pro – 14 hlasů 
Zdržel se hlasování – 3 hlasy 
Proti – 0 hlasů 
Materiál byl schválen.  

UAS 4 
Akademický senát VUT schválil zásady pro přijetí volebních a jednacích řádů AS fakult, které 
byly rozeslány předsedou AS VUT dne 9. června 1999 předsedům akademických senátů všech 
fakult.  
 
Dále Ing. Zmrzlý seznámil senátory se svým návrhem dopisu Mgr. Danielu Kroupovi, senátoru 
Parlamentu ČR, ve kterém svým jménem vznesl připomínky AS VUT k té části  zákona 
č. 111/98 Sb., v níž je definována otázka „rovných“ voleb do AS fakult. Senátoři vyslechli před-
nesený návrh dopisu a nevznesli k němu žádnou připomínku. Dopis bude zaslán po dnešním za-
sedání AS senátoru Kroupovi.   
 
Ad 7) Vnitřní předpisy fakult 
!"Statut FP   
K projednávanému dokumentu se vyjádřil Prof. Němeček.. Statut FP byl projednán s pracovní 
skupinou rektorátu, následně v AS FP. Připomínky pracovní skupiny byly pouze formálního 
a stylistického charakteru.  
Opravený Statut FP byl rozeslán členům AS VUT E-mailem dne 15. června 1999. Opravený 
Volební řád AS FP byl rozeslán senátorům E-mailem dne 17. června 1999.  
AS FP navrhuje pouze jednu zásadní změnu, která se týká čl. 5, odst. 1 statutu – vypuštění od-
rážky „- volební řád pro volby děkana“.   
Ing. Zmrzlý vznesl dotaz, zda senátoři nemají k předloženým materiálům a k navrhované změně 
čl. 5, odst. 1 Statutu FP nějaké připomínky. V diskusi bylo konstatováno, že předpis pro volbu 
kandidáta na děkana FP nepředstavuje samostatný vnitřní předpis, zpravidla bývá součástí vo-
lebního a jednacího řádu. Vzhledem k tomu, že žádné připomínky nebyly vzneseny, bylo při-
stoupeno k hlasování o jeho schválení.  
 
Hlasování o Statutu FP 
Kdo je pro vypuštění odrážky „- volební řád pro volbu děkana FP“ v čl. 5, odst. 1 Statutu FP? 
Kdo je pro schválení Statutu FP?  
Pro – 17 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 

UAS 5 
Akademický senát VUT schválil Statut FP, včetně vypuštění odrážky „- volební řád pro volby 
děkana“ v čl. 5, odst. 1 statutu. 
 
!"Statut FA 
Informaci o projednávání Statutu FA přednesla Doc. Glosová. Předpis byl projednán s pracovní 
komisí rektorátu. Diskuse probíhala pouze o tom, že při zpracování Statutu FA nebylo respekto-
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váno číslování článků v souladu se Statutem VUT. U každého článku Statutu FA je odvolání na 
článek ve Statutu VUT.  
Ing. Zmrzlý vznesl dotaz, zda má někdo ze senátorů připomínky k předloženému návrhu Statutu 
FA? Žádná připomínka nebyl vznesena  a bylo přistoupeno k hlasování o schválení. 

Hlasování o Statutu FA 
Kdo je pro přijetí Statutu FA? 
Pro – 16 hlasů 
Zdržel se - 1 hlas 
Proti – 0 hlasů 
Předpis byl přijat. 

UAS 6 
Akademický senát VUT schválil předložený Statut Fakulty architektury.  
 
Dále probíhala diskuse senátorů, jakým způsobem budou schvalovány další vnitřní předpisy fa-
kult. Ing. Pěnčíkovi byly předloženy Volební a jednací řády AS FSI a AS FEI, které zatím neby-
ly projednány s pracovní skupinou AS VUT a rektorátu.  
Po diskusi se senátoři dohodli, že Volební a jednací řády AS FSI a AS FEI budou po projednání 
s pracovní skupinou rektorátu projednány v AS fakult a materiály budou po provedení eventuel-
ních úprav předloženy do 16. srpna na sekretariát AS VUT, který zajistí jejich distribuci senáto-
rům tak, aby mohly být na zasedání AS VUT dne 31. srpna 1999 předloženy k poslední diskusi 
a schváleny.  
 
 
Ad 8) Různé 
!"Doc. Münsterová informovala o připravované celostátní konferenci pedagogů a studentů VŠ 

na téma „Hodnocení vysokoškolské výuky studenty“, kterou organizuje pracovní skupina pro 
tvůrčí činnost studentů RVŠ, jíž je předsedkyní. Konference se uskuteční dne 14. září 1999 
v aule Ekonomicko-správní fakulty Masarykovy univerzity v Brně na Vinařské ul., jejím 
programem budou přednášky a diskuse. Vysokým školám byl zaslán 1. Cirkulář spolu 
s přihláškou k účasti na konferenci. Doc. Münsterová předala tento cirkulář i na dnešním za-
sedání studentům v AS VUT.  Prorektor Dub sdělil, že cirkulář byl předán děkanům, aby za-
jistili distribuci na fakultách VUT. Doporučil účast studentů na této akci, účast akademic-
kých pracovníků je rovněž vítána. Informace o přednášejících, účastnících a další informace 
o organizaci celé akce, podá v případě zájmu Doc. Münsterová. Akce je zveřejněna na Inter-
netu - na stránkách Rady VŠ v ALMA MATER. Doc. Zbořil doporučil také uveřejnit infor-
maci na www stránkách VUT – zajistí prorektor Dub. 

!"Předseda AS Ing. Zmrzlý informoval o dopise předsedovi AS FaVU Dr. Liškovi, který byl 
rozeslán jako příloha zápisu z minulého zasedání. Na základě informací, podaných sekretari-
átem Domu umění v Brně, je předseda AS FaVU na třítýdenní dovolené, k případné odpově-
di se AS VUT vyjádří po prázdninách. 

!"Dále požádal Ing. Zmrzlý členy AS VUT, aby se vyjádřili k jeho návrhu dopisu náměstku 
Průšovi ve věci stanovení termínu volby rektora na 19. listopadu 1999. Dopis obsahuje žá-
dost o prodloužení termínu volby do 30. listopadu. Po přečtení dopisu senátoři konstatovali, 
že k němu nemají žádné námitky, dopis bude zaslán dnes na MŠMT ČR.  

!"Doc. Zbořil doporučil EK AS VUT, aby podrobněji prostudovala Analýzu hospodaření VUT 
za rok 1998, předloženou kvestorem. Doporučil diskusi AS VUT k tomuto materiálu na příš-
tím zasedání. Prof. Hlavenka navrhl požádat kvestora o rozpravu na téma např. „Pokuta za 
překročení růstu posluchačů v roce 1998 ve smyslu její realizace a eventuálního dopadu na 
fakulty“. 
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Ad 9) Vyhlášení voleb do AS VUT 
Ing. Zmrzlý připomněl senátorům, že je povinností AS VUT vyhlásit volby. Vzhledem 
k požadovanému termínu MŠMT pro volbu kandidáta na rektora je nejvyšší čas pro jejich vyhlá-
šení. Požádal předsedu Legislativní komise AS VUT Mgr. Božka o vyjádření. 
Mgr. Božek sdělil, že dle Volebního a jednacího řádu AS VUT musí být současně s vyhlášením 
voleb vydána pravidla, podle kterých se volby budou provádět. Doc. Zbořil vzhledem k časové 
tísni doporučil vyhlásit volby již 1. července s tím, že podrobné pokyny budou zpracovány 
a schváleny na příštím zasedání AS VUT dne 31. 8. 1999 a ihned distribuovány na fakulty.  
Po diskusi se členové AS VUT vyjádřili k následujícímu návrhu na usnesení: 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT pověřuje svého předsedu Ing. Zmrzlého, aby dne 1. července 1999 vy-
hlásil volby do AS VUT s tím, že podrobné pokyny pro tyto volby budou schváleny a vydány na 
zasedání AS VUT dne 31. srpna 1999. 
Hlasování: 
Pro - jednomyslně schváleno. 

UAS 7 
Akademický senát VUT pověřuje svého předsedu Ing. Zmrzlého, aby dne 1. července 1999 vy-
hlásil volby do AS VUT s tím, že podrobné pokyny pro tyto volby budou schváleny a vydány na 
zasedání AS VUT dne 31. srpna 1999. 
 
  
Na závěr dnešního zasedání AS VUT Ing. Zmrzlý poděkoval všem senátorům za množství odve-
dené práce, kterou v průběhu uplynulého akademického roku vykonali. 
 
 

 
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 31. srpna 1999 v 8:00 hodin v zasedací 

místnosti rektora VUT v Brně, Kounicova 67a. 
 

 
 
 

 
 

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc. 
předseda AS VUT v Brně 

 
 
 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
 
 
PŘÍLOHY: 
1. Připomínky Ing. Kozáka ze dne 24. června 1999 
2. Rozhodnutí rektora č. 9/1999 ze dne 30. června 1999 
 
 


